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Besvarelse af spørgsmål S 324 stillet af Torsten Schack Pedersen (V) 

den 20. november 2014. 

 

Spørgsmål: 

Hvad er ministerens konkrete planer for, at den enkelte borger selv kan 

bestemme, hvor borgeren vil betale kommuneskat, hvis borgeren har og 

bruger boliger i to forskellige kommuner, jf. artiklen »Boligskat skal være 

mere fleksibel« i Frederiksborg Amts Avis den 15. november 2014?  

 

Svar: 

Jeg mener, det er vigtigt, at vi får styrket udviklingen i yderområderne i 

Danmark. 

 

En af de gode ting, vi allerede har gjort fra regeringens side, er at indføre 

flexboligordningen, der giver kommunen mulighed for at tillade, at hel-

årsboliger benyttes som en såkaldt flexbolig, hvor der ikke er krav om 

bopælspligt.  

 

Det betyder, at for eksempel børnefamilier i byerne kan købe og bruge et 

byhus på landet som fritidshus og således have bolig i 2 forskellige kom-

muner i Danmark. Flexboligordningen har dermed givet nye muligheder 

til dem, der ikke har råd til at investere i et klassisk sommerhus.  

 

Jeg er derfor også glad for, at vi får styrket flexboligordningen yderligere. 

I forbindelse med Aftale om en vækstpakke fra juni 2014 blev flexbolig-

ordningen udvidet, så tilladelsen til at benytte en bolig som flexbolig fast-

holdes efter salg. Det er hensigten, at dette initiativ skal gøre det lettere at 

sælge boligerne i landdistrikterne.  

 

Jeg har luftet den ide for, at man i forbindelse med en fremtidig revision 

af udligningsordningen kunne analysere og overveje, hvordan en anderle-

des vægtning af kommuneskatten kunne gavne hensynet til økonomien i 

yderområderne. 
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